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USA/UKRAJINA: Pomoc alebo deštrukcia? Americký ekonóm profesor Jeffrey Sachs, ktorý v
súčasnosti vedie Earth Institute pri Columbijskej univerzite a pôsobí ako poradca OSN v
otázkach Rozvojových cieľov, poskytol ďalšie interview. Tentoraz pre slovinskú televíziu. V
ktorej od TA3 zrejme nepanuje „demokratická cenzúra.“ Sachs sa opäť vyjadril k vojne na
Ukrajine a varuje: „Toto šialenstvo dobre neskončí!“ Tak, ako žiadna americká vojna v
minulosti.

Jadrová veľmoc
Profesor pripomenul, že Rusko vlastní 1600 jadrových zbraní. „Ako si teda niekto môže myslieť,
že je možné ich poraziť,?“ odpovedal moderátorovi, ktorý mu pripomenul Bidenove slová o
tom, „že Ukrajina a Západ sú schopné vojnu vyhrať.“

Pomoc alebo deštrukcia?
„Už dlhšie som hovoril Ukrajincom, vláde i obyčajným ľuďom: pozrite sa na to, ako skončili
iné krajiny, ktorým takto Amerika „pomáhala.“ Chcete naozaj skončiť ako Afganistan, či
Irak?,„ uviedol.

„Celý život im hovorím „nerobte to.“ USA už takto „pomáhali.“ Vo Vietname, v Laose, v
Kambodži, Iraku, Sýrii, Líbyi.. Aká pomoc? Všetko to skončilo deštrukciou daného štátu.“

„Od roku 1992 dominantná skupina v americkej bezpečnostnej politike. Ktorá je
presvedčená, že USA sú jediná superveľmoc. A celé zmýšľanie tejto „elity“ spočíva v tom, že
Amerika riadi svet a má ho riadiť,“ poznamenal Sachs.

Ukrajinská budúcnosť
„Nemyslíte si, že Ukrajinci majú právo vybrať si vlastnú budúcnosť?,“ pýta sa ho moderátor.

„Ukrajinci majú právo vybrať si ich ekonomickú a politickú budúcnosť. Ale nie vojenskú
budúcnosť. Ak Ukrajina povie, že svoju budúcnosť vidí v tom, že v krajine budú vojenské
základne USA, takto to žiaľ nefunguje. Takúto voľbu nemôžu urobiť samostatne. pretože je
to hrozba pre Rusko,“ odpovedá Sachs.
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„Je to to isté, akoby povedalo Mexiko. Sme slobodní, môžeme si vyberať. A tak sme si
vybrali za nášho spojenca Čínu. Garantujem vám, že v ten deň by Amerika začala inváziu
do Mexika.“

Európski jastrabi
V rozhovore sa dotknú i témy „vojenských jastrabov“ z prostredia Európskej únie. „Som skutočne
sklamaný z európskych lídrov. Viem, že mnoho z nich má v súkromí názory, ktoré
nepovedia verejne. Niektorí z nich mi otvorene povedali, že rozširovanie NATO vnímajú ako
veľmi zlý nápad. Podľa neho sa Únia nespráva ako nezávislý a samostatný orgán.

Sachs vyslovil na záver aj veľmi zaujímavú tézu. Podľa neho si Bidenova administratíva myslí, že
Rusko dokáže oslabiť. A vojna na Ukrajine má ale iný hlavný cieľ- Ukázať (pre USA oveľa väčšej
hrozbe) Číne, „čo dokážu.“

„Toto je americká vojna na oslabenie Ruska. V ktorej sa Ukrajina zasekla. Zomierajú v
nej Ukrajinci, ale nie je to o nich. Americké „elity“ v nej predvádzajú Číne, že to oni sú
superveľmoc.“

Sachs tiež vyzval na okamžité mierové rokovania. Ako sa však vyjadril v minulosti, „vojna neskončí,
kým jej koniec nebude chcieť Amerika.“

Všetkým tým, ktorí nechcú akúkoľvek vojnu, a už vôbec nie 3. svetovú vojnu, môže byť malo nádejou
vyhlásenie Blinkena o tom, že „Ukrajina sa bude možno musieť vzdať nejakých území.“

Žiaľ také jednoduché to asi nebude. Aj vďaka medzinárodnému zatykaču od ICC. A Zelenského
dekrétu o tom, že nik nebude nikdy rokovať o mieri s Putinom.
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